
 

 

 

SKOLEBESTYRELSEN 

 
3. marts 2025 

 
 

Afbud: Inger, Steen, Naja og Signe. 

 
Pkt. 
 

 
Dagsorden Referat 

1.  
Godkendelse af referat  
fra mødet d. 25. januar 2025 

Godkendt 

2.  Godkendelse af dagsorden Godkendt 

3.  

Siden sidst – ganske kort 
a. SB-formanden. 
c. Medarbejderne 
d. Kontoret 
e. Skolernes samråd. 
f. Skole og Forældre 
g. ØK 

SB-formanden: 
Intet nyt. 
 
Medarbejderne: 
Temadag i torsdags om ”Lokalsamfundet”.  
Indskolingen var på besøg på Møltrup.  
Mellemtrinnet havde fokus på idrætsforeninger. De lavede et matadorspil med 
de forskellige gader i Vildbjerg. 
Overbygningen var på besøg hos forskellige virksomheder. Derudover arbej-
dede de med temaet: ” Hvad kan vi gøre for at få folk til at flytte tilbage til 
byen”?  
Overbygningen hørte også et oplæg om Vildbjergs historie.  
Det var en rigtig god dag i alle klynger.   
 
På fredag holder vi ”Fastelavnsfest og fodboldtrøje dag” på hele skolen. 
I uge 14 afholdes klyngeuge.  
Vi har haft besøg af kommende førskole forældre den 3.marts.   
 
 
Kontoret: 
Temadag om mit lokalsamfund. Virkelig en god dag, hvor vi kom vidt omkring i 
temaet.  
 
Som tidligere omtalt, så er alle Herning Kommunes skoler med i en fondsbevil-
ling om etablering af makerspace og i sammenhæng med det, udvikling af det 
kommende fag teknologiforståelse.  
Vi er godt i gang med at etablere skolens nye makerspace, der er placeret i det 
gamle natur/teknologilokale, og vi glæder os til at invitere bestyrelsen til en lille 
workshop på et kommende møde, hvor man kan prøve de nye teknologier og 
kreative muligheder af.  
Vi har været ved at kigge på kommende 9. årgang og har spurgt forældrene om 
deres børn skal på efterskole eller bliver på Vildbjerg Skole.  
Det ser pt. ud til at blive tre 9. klasser med 23 elever i hver.  
 
Barselsvikar for medarbejder i indskolingen ansat  
En medarbejder vender tilbage fra barsel midt i april.  
 
SFO’en havde i dag besøg af BUPL, som ville lave en artikel om SFO’ens ar-
bejde med fritidspædagogik.   
 
Skolernes Samråd: 
Intet nyt. 
 
Skole og Forældre: 
Trivselskommissionens rapport fylder meget. Forældrene er ikke enige i konklu-
sionen. De mangler forældrenes perspektiv. 
 



 

 

 

 

ØK: 
Fokus på ”mådehold” i økonomien.  
 

4.  Evaluering af internatet  

Gode og relevante tematikker og nogle gode drøftelser.  
Godt at have tid til fordybelse. 
God mad og et hyggeligt sted.  
Godt at få lov at dele oplevelserne fra Lillehammer. 
En lille kritik af materialet om ”Sammen om skole”.  
 

5.  
Budget 2025  
 
Orientering og godkendelse 

Orientering omkring budget  
Der laves budgetopfølgning en gang i måneden. 
Budgettet som meldes ind i marts, skal holde i slutningen af regnskabsåret.  
 
 
Orientering omkring indkøb i forbindelse med tildeling af ekstra midler i 2024.  
Skolebestyrelsen roser og anerkender medarbejdernes arbejde og indsats med 
ukrainske flygtninge.  
 
Budgetoverførsel i SFO fra 2023: Drøftelse af hvordan disse midler kan bruges 
bedst. Bestyrelsen ønsker at medarbejderne kommer med et udspil med deres 
ønsker, som bestyrelsen efterfølgende kan tage stilling til.  
 
Budget godkendt.  
 

6.  
Folkeskolens kvalitetsprogram  
Status - Fast punkt  

Juniormesterlære er på dagsorden på BFU- mødet onsdag – der bliver herefter 
høring.  
Der er forskellige scenarier i spil i forhold til planlægningen af juniormesterlære.  
Juniormesterlære skal træde i kraft 1. august 2025 og er målrettet elever i 8-9. 
klasse. 
Økonomi: Der er en række ubekendte faktorer i forhold til økonomien fx antallet 
elever som tilmeldes ordningen. Der vil være et opstartsbeløb på 20.000 kr. pr. 
elev.  
Elever i specialklasser kan også være en del af denne ordning.  
Skolebestyrelsen har et ønske om at Vildbjerg Skole skal stå for juniormester-
lærer for egne elever, så de har mulighed for at blive i nærmiljøet. 
 

7.  Trafikindsatser/P-pladsen  

Fortsat udfordringer med sikkerheden på parkeringspladsen.   
Der har igennem årene været afprøvet mange forskellige tiltag med fokus på 
trafiksikkerheden men uden gavnlig effekt.   
 
Rikke kontakter OPP-selskabet for igen at drøfte indretning på p-pladsen i for-
hold til at skabe større sikkerhed på p-pladsen.  
Der orienteres om god færdsel på parkeringspladsen til forældremøderne.  

8.  
Projekt Fremfærd  
Tanker om prøvehandling 25/26 og 
info om projektet  

To forskere fra VIA følger projektet på VBS.   
Prøvehandling kommende skoleår er rettet mod 7.årgang. 
I forbindelse med overgangsarbejdet skal følgeforskere lave forskellige inter-
views med forældre i nuværende 7.årgang, medarbejdere og ledere.  
 

9.  Input til Nyt fra Bestyrelsen 
Deadline den 20. i hver måned. Sendes til Inger. 
Gitte skriver ”nyt fra bestyrelsen”  

10.  
Punkter til næste/kommende  
møder 

- Eksamen i folkeskolen – generel drøftelse  

- Fast punkt på hvert bestyrelsesmøde:  Folkeskolens kvalitetsprogram 

- Valg af undervisningsmaterialer: Analoge og digitale 

- Trivsel i forhold til Trivsel og læring 

- Brug af AULA (Folkeskolens kvalitetsprogram) 

- SFO’ens arbejde med fritidspædagogik 

- Opdatering af format på nyhedsbreve   

11.  Evt. Intet til referat 


